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Nova Varo{ - U prisustvu brojnih mali{ana i njihovih rodite-
lja, ju~e je na donjem platou gradskog Trga u Novoj Varo{i otvo-
reno novo de~je igrali{te, jedno od najlep{ih u ovom delu Srbi-
je. Vi{enamenski savremeni kompleks za najmla|e, nazvan „Za
sre}nije detinjstvo“ , dar je Op{tine Nova Varo{, koja je u njego-

vu izgradnju i opremanje iz lokalnog bud`eta izdvojila skoro pet
miliona dinara. Igrali{te povr{ine od oko 230 kvadrata ogra|e-
no je i presvu~eno gumiranom za{titnom podlogom, a unutar
njega postavljenje su brojne sprave (njihalice, klackalice, ljulja-
{ke, topbogani, vrte{ke...). R.P.

De~ije igrali{te u Novoj Varo{i 

[trajk gla|u trenera Odbojka{kog kluba „Bambi volej“ 

Nezadovoljan (pre)raspodelom
para za sport 
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SDA odr`ala tribinu „Autonomija - formula opstanka“

Sand`ak kao Ju`ni Tirol

Ponovo o autonomiji: Novi Pazar

Novi Pazar -  Autonomija Sand`aka najbolji je mehanizam za
ekonomski, politi~ki i biolo{ki opstanak Bo{njaka, poru~eno je na
tribini „Autonomija - formula opstanka“, koju je SDA Sand`aka
odr`ala u Novom Pazaru. Na ovu temu govorili su narodni posla-
nik te partije Enis Imamovi}, politi~ki analiti~ar iz Pri{tine Azem
Vlasi i predsednica Vojvo|anskog kluba Branislava Kosti}.

Isti~u}i da su „Bo{njaci evropski autohtoni narod koji negu-
je su`ivot i toleranciju“, a Sand`ak klasi~an primer prekograni~-
ne regije, poslanik Imamovi} je ponovio da je model Ju`nog Ti-
rola „najprihvatljiviji za nas“. Azem Vlasi je svojim doma}inima
preporu~io da iskoriste dobre odnose izme|u predsednika Srbi-
je i Turske, Aleksandra Vu~i}a i Red`epa Taipa Erdogana, jer
turski predsednik bi mogao da im pomogne u dobijanju auto-
nomije. Predsednica Vojvo|anskog kluba Branislava Kosti} oce-
nila je „da gra|ani Sand`aka imaju legalno i legitimno pravo da
se bore za nivo autonomije za koju smatraju da im odgovara“.
Ona je rekla da „autonomija koja nije zacrtana u Ustavu je pro-
blemati~na, jer se promenom vlasti u zemlji menjaju osnovni
elementi autonomije“. S.N.
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Novi Pazar - Povodom po~etka mu-
slimanskog meseca posta Ramazana,
vernicima su poruke uputili poglavari
Islamske zajednice Srbije i Islamske
zajednice  u Srbiji, reisu-l-ulema Sead
Nasufovi} i muftija Mevlud Dudi}.

Reis Nasufovi} je u svojoj poruci naveo
„da vernici treba da se pridr`avaju pravi-
la zemlje u kojoj ìve, a ne pravila zemlje
iz koje poti~u“ i da je „pravi uspeh posti-
gao onaj vernik koji se tokom Ramazana
nau~i samopo{tovanju du{e u njenoj ̀ elji
da nadja~a telesne strasti, potpuni uspeh
onaj koji nau~i samopouzdanje ljudske
li~nosti u njenoj ̀ elji da ̀ ivi u moralu, a iz-
vanredan uspeh onaj vernik koji tokom
posta nau~i po{tovanje prema ~oveku u
njegovoj ̀ elji da ̀ ivi u miru i sre}i“.

- Samo u iskrenoj pobo`nosti sva-
kog vernika vidimo sre}nu sada{njost

i sigurnu budu}nost za na{e narode i
na{u domovinu. Zato je sre}an onaj
koji se u Ramazanu odazove Alaho-
vom pozivu da u postu nadje mir sa
sobom i sa svetom, da na|e ljubav pre-
ma Bogu i prema ~oveku - poru~io je
vrhovni poglavar IZ Srbije.

Po~etak muslimanskog meseca po-
sta svim vernicima - Bo{njacima, Al-
bancima, A{kalijama, Romima i Go-
rancima, ~estitao je  i  predsednik Me-
{ihata IZ u Srbiji muftija Mevlud Du-
di}. „Po{tovani vernici, neka vas ~etiri
osobine Ramazana krase. To su da
stalno izjavljujete i svedo~ite da nema
drugog Boga sem Allaha, da stalno
molite Allaha za oprost grehova, za
d`enet i spas od d`ehenema (pakla)“,
naglasio je muftija Dudi} i dodao da je
„Ramazan i mesec Kurana pokajanja,

~uvanja od greha, mesec ljubavi, brat-
skih susreta, opra{tanja, solidarnosti i
potpomaganja“.

Muftija Dudi} je pozvao i sve one
koji su oti{li iz IZ, na ~ijem je ~elu, da
se „vrate ku}i - zajednici ~ija su vrata
{irom otvorena“, jer „du`ni smo, kao
nosioci emaneta, dati priliku ljudima
da isprave ono {to su pogre{ili. Ovaj
mesec treba da iskoristimo da omek-
{amo srca jednih prema drugima, ka-
ko bismo smogli snage da svoje gre{ke
priznamo i popravimo, te da iz Rama-
zana iza|emo opro{teni od greha“.

Po~etak posta vernicima su ~estita-
li zvani~nici gradske uprave u Novom
Pazaru i bo{nja~ki politi~ki lideri. Ra-
mazanski post se zavr{ava 14. juna,
trodnevnim proslavljanjem Ramazan-
skog bajrama.  S. Novosel

Novi Pazar -  Autonomija Sand`aka
najbolji je mehanizam za ekonomski,
politi~ki i biolo{ki opstanak Bo{njaka.
To je poruka sa tribine „Autonomija -
formula opstanka“, koju je SDA San-
d`aka odr`ala u Novom Pazaru. Na
ovu temu govorili su narodni poslanik
te partije Enis Imamovi}, politi~ki
analiti~ar iz Pri{tine Azem Vlasi i
predsednica Vojvo|anskog kluba Bra-
nislava Kosti}.

Imamovi} je rekao da su „Bo{njaci
evropski autohtoni narod koji neguje
su`ivot i toleranciju“. „Sand`ak je kla-
si~ni primer prekograni~ne regije.
Smatramo da je model Ju`nog Tirola
najprihvatljiviji za nas, jer smo sli~ni
po broju i strukturi stanovnika. To isto
imamo pravo da tra`imo i mi ovde, a
to je od koristi kako za Bo{njake, tako i
za dr`ave u kojima `ivimo. To predla-
`emo u dobroj nameri, da tako po-
mognemo i Srbiji i Crnoj Gori“, nagla-
sio je Imamovi} i ponovio stav svoje
stranke da }e prilikom promene Usta-
ve Srbije tra`iti „da se defini{e status
autonomne pokrajine Sand`ak i da se
Bo{njacima vrati status naroda“.

Biv{i jugoslovenski politi~ar i aktu-

elni politi~ki analiti~ar iz Pri{tine
Azem Vlasi poru~io je da „Srbija treba
da izvu~e pouku, da se nikome ne is-
plati da gazi prava“, jer „se to vra}a
kao bumerang“.

- Danas `ivimo u svetu u kome

koncept klasi~nih dr`ava postaje pre-
vazi|en. Regionalizam i politika uva-
`avanja specifi~nosti odre|enih sredi-
na, naroda, kultura, mora da se uva-
`ava ako dr`ava ̀ eli da bude stabilna.
Treba imati poverenja da }e progre-

sivne politi~ke snage u Srbiji shvatiti
da se stabilnost dr`ave ne gradi igno-
risanjem zahteva za autonomijom -
istakao je Vlasi i svojim doma}inima
preporu~io da iskoriste dobre odnose
izme|u predsednika Srbije i Turske,

Aleksandra Vu~i}a i Red`epa Tajipa
Erdogana, jer turski predsednik bi
mogao da im pomogne u dobijanju
autonomije.

Predsednica Vojvo|anskog kluba
Branislava Kosti} ocenila je „da gra|a-
ni Sand`aka imaju legalno i legitimno
pravo da se bore za nivo autonomije za
koju smatraju da im odgovara“. Ona je
rekla da „autonomija koja nije zacrta-
na u Ustavu je problemati~na, jer se
promenom vlasti u zemlji menjaju
osnovni elementi autonomije“.

- Autonomija Vojvodine danas ima
kozmeti~ki oblik, zato se mi zala`emo
za federalizaciju Srbije, koja }e biti
Ustavom definisana, sa jasnim statu-
som, nadle`nostima, zakonodavnom,
sudskom i izvr{nom vla{}u - pojasnila
je svoj stav Branislava Kosti  Ova tribi-
na je, kako su saop{tili organizatori,
„jedna od aktivnosti u cilju implemen-
tacije zaklju~aka usvojenih na protest-
nom skupu 2. marta ove godine u No-
vom Pazaru“.   

S. Novosel

Sastanak predstavnika republi~ke Agencije
za bezbednost saobra}aja i lokalne uprave 

Namenski tro{iti 
pare iz op{tinske kase

Nova Varo{ - Kako oja~ati kapacite-
te novovaro{kog  saveta za koordina-
ciju poslova bezbednosti saobra}aja,
namenski tro{iti sredstva iz op{tinske
kase, raditi na edukaciji, analizirati po-
datke o ugro`enosti i lokalne planove
usaglasiti sa novim zakonskim propi-
sima, bile su klju~ne teme o kojima se
razgovaralo na sastanku predstavnika
republi~ke Agencije za bezbednost sa-
obra}aja i lokalne samouprave. 

U~esnici skupa, kojem su pored ~el-
nika Agencije i lokalne samouprave,
prisustvovali i predstavnici nadle`ne
op{tinske slu`be, obrazovnih ustano-
va, saobra}ajne policije, doma zdra-
vlja, auto-{kola, komunalnog preduze-
}a, kancelarije za mlade i nevladinog
sektora, ocenili su da je glavni zadatak
ovda{njeg tima za bezbednost saobra-
}aja da na pravi na~in prepozna pro-
bleme, analizira stanje i uzro~nike i ak-
tivnosti usmerava ka najvi{e ugro`e-
nim ciljnim grupama. 

- Op{tina Nova Varo{ za oblast bez-
bednosti saobra}aja godi{nje izdvaja
oko {est miliona dinara. To su zna~aj-
na sredstva i to je za svaku pohvalu.
Preporuka Agencije je, me|utim, da
ubudu}e novac ne usmeravate za „kr-
pljenje“ kolovoza i asfaltiranje lokalnih
saobra}ajnica, ve} za unapre|enje sa-
obra}ajne infrastrukture, re{avanje
problema „crnih ta~aka“ na putevima,
tehni~ko opremanje jedinice saobra-
}ajne policije, kao i preventivno-pro-
motivne aktivnosti i akcije, posebno
onih za {kolarce - kazao je Du{ko Pe-
{i}, na~elnik Odeljenja za prevenciju
pri republi~koj agenciji za bezbednost
saobra}aja. Njegove kolege Tomislav
Petrovi} i Mirko Popovi} informisali
su ~lanove ovda{njeg Saveta  da }e od
naredne godine, u skladu za novim za-

konskim propisima, upravo Agencija
odobravati lokalne planove i programe
u ovom segmentu, a ne kao do sada
op{tinska ve}a ili skup{tine op{tina. 

Na sastanku se, izme|u ostalog, ~uo
i podatak da je na teritoriji op{tine No-
va Varo{ u proteklih pet godina pogi-
nulo 14 ljudi, {to je dvostruko vi{e ne-
go u sredinama u okru`enju. U istom
periodu na ovom podru~ju dogodilo
se oko 300 saobra}ajnih nezgoda, ve-
}inom du` magistrale ka crnogorskom
primorju, u kojima je polovina u~esni-
ka bila lak{e ili te`e povre|ena. 

- Na teritoriji koje pokriva Policij-
ska uprava sa sedi{tem u Prijepolju po-
sebno je zabrinjavaju}a statistika u
oblasti upotrebe sigurnosnih pojaseva
za prednja sedi{ta u automobile. Po-
slednja istra`ivanja ka`u da ona ne
prelazi 59 odsto, {to je za dvadesetak
procenata ni`e od republi~kog prose-
ka. Upotreba pojaseva na zadnjim se-
di{tima svodi se na nivo statisti~ke gre-
{ke, {to je veliki problem - naglasili su
predstavnici Agencije za bezbednost
saobra}aja.

Istakli su i da je na ovim prostori-
ma izuzetno visok procenat  stradalih
voza~a teretnih vozila u odnosu na
sredine u ostatku zemlje, a u istra`i-
vanju je prime}eno i da je neophodna
zna~ajnija edukacija starijih i dece
kao u~esnika u lokalnom saobra}aju
jer su nezgode u kategoriji ovih lica
sve u~estalije. 

- Lokalna uprava i nadle`ni savet
uze}e u obzir rezultate ovog istra ìvanja
i ozbiljno analizirati sve podatke o ugro-
`enosti jer su oni najbolji parametri ka-
ko da se pobolj{a stanje i preduzimaju
mere u segmentu bezbednosti saobra-
}aja - rekao je predsednik novovaro{ke
op{tine Radosav Vasiljevi}. R. P. 

SDA  odr`ala tribinu „Autonomija - formula opstanka“

Sand`ak kao Ju`ni Tirol

Autonomija Sand`aka za 
opstanak Bo{njaka: Sa tribine
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Smatramo da je 
model Ju`nog Tirola 
najprihvatljiviji za nas,
jer smo sli~ni po broju 
i strukturi stanovnika,
ka`e Enis Imamovi}

Muslimanski poglavari uputili vernicima ramazanske poruke

Mesec omek{avanja srca

^estitke povodom po~etka posta:
Sead Nasufovi} i Mevlud Dudi}
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Tramvaj
Nikako ~ar{ijski du{ebri`nici da se dogovori kome pripadaju

sve zasluge za dolazak turske delegacije zadu`ene za sand`a~ke
d`ade. Jedino utrkivanja i samopohvale ne manjkaju. Postrmac
su poku{avali da „peglaju“ neki prethodni koalicioni partneri na
svim nivoima. Nisu uspeli. Ne da brdo da se pretvori u ravnicu,
a krivine da se isprave. Stopama prethodnika idu koalicioni part-
neri samo na jednom nivou.

One {ine, {to posle Drugog svetskog rata, nikada nisu stigle u
~ar{iju, neki bi sada da „ustoli~e“ sredinom ~ar{ije. I tako po~e
da se, {iroko i duga~ko, pri~a pri~a o tramvaju zvanom ̀ elja. Po-
sle aviona i vozova, vozaju nas i tramvajima. Idu li nam to neki
novi izbori!? Samo je tada vozanje izvesno. Van toga, po mapa-
ma se nasla`e pra{ina. Ima je taman toliko, da se u pogodnom
trenutku zabugija da se ni{ta od puste ̀ elje ne vidi.

Neki novi izbori kao da su u najavi. Za svaki slu~aj da se pro-
zove ko je, kada, kako i gde ne{to „maznuo“. Na veliko, nikako
na malo. Malo mu do|e kao svakodnevno podmirivanje potre-
ba. Ovi tamo su velike lopurde, mi samo prikupljamo narodne
pare za renoviranje ve} renoviranog. S. N. 

Novi Pazar - Vojni izaslanici Austrije,
SAD, Nema~ke, Bugarske i Kanade,
prethodnih dana, boravili su u ovom
kraju. Oni su sa novopazarskim grado-
na~elnikom Nihatom Bi{evcem razgo-
varali o aktuelnoj situaciji.

- Posebno smo razgovarali o eko-
nomskoj situaciji. Prezentovali smo
mogu}nosti na{eg grada za ubrzani
razvoj, kao i izazove i probleme sa koji-
ma se susre}emo, ali i mogu}a re{enja
- rekao je Bi{evac.

Vojne diplomate su razgovarale i sa
predsednikom Bo{nja~kog nacional-
nog ve}a (BNV) Sulejmanom Ugljani-
nom o problemima Bo{njaka u Srbiji,
predlozima BNV za njihovo re{avanje
i o aktivnostima ve}a. Kako je saop{te-
no, Ugljanin je svoje goste zamolio da o
svemu upoznaju svoje ambasade i vla-
de svojih zemalja.

Austrijski izaslanik pukovnik To-
mas Ahamer da su do{li u Novi Pazar i
ovaj region kako bi direktno stekli im-
presiju.

- U Beogradu vidite samo jednu stra-
nu medalje, zato smo ̀ eleli da se  nepo-
sredno upoznamo sa ovim regionom i

stekli smo veoma pozitivan utisak - na-
glasio je Ahamer nakon razgovora u
gradskoj upravi i dodao da je veoma va-

`no „{to je imao priliku da se upozna sa
izazovima sa kojima se ljudi sre}u u
Sand`aku i kako u budu}nosti na{e ze-

mlje i Evropska unija mogu da pomog-
nu i unaprede razvoj ovog regiona“.

S. Novosel

Inostrani vojni izaslanici boravili u Novom Pazaru

Da se vidi i druga strana medalje

Vojni izaslanici kod 
gradona~elnika Novog Pazara
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Novi Pazar -  Lokalna samouprava
objavila je preliminarnu listu kandida-
ta koji }e dobiti posao i listu posloda-
vaca kod kojih }e oni raditi. Ovo se re-
alizuje u okviru projekta „Novi Pazar -
novi poslovi“, koji obuhvata te`e zapo-
{ljive kategorije, mla|e od 30 godina,
Rome i osobe sa invaliditetom. Ovim
projektom predvi|eno je da se otvori
50 novih radnih mesta.

- Na preliminarnoj listi je 30 kan-
didata koji }e dobiti posao. Verujem
da smo za ove ljude u~inili va`an ko-
rak, jer }e do}i do radnog mesta.
Kroz projekat smo spojili ljude koji
tra`e posao i poslodavce koji tra`e
radnike - rekao je pomo}nik novopa-
zarskog gradona~elnika Fevzija Mu-

ri} na predstavljanju preliminarne li-
ste i dodao da }e „najkasnije za pet-
naest dana biti objavljena prelimi-
narna lista osoba koje su se odlu~ile
na samozapo{ljavanje, tako da }emo
ovim projektom biti zaposleno ukup-
no 50 osoba“. Kona~na lista bi}e ob-
javljena slede}e sedmice. Poslodavci
}e, po otvorenom radnom mestu, bi-
ti stimulisani sa po 1.500 evra u di-
narskoj protivvrednosti. Projekat se
implementira sa Inicijativom za raz-
voj i saradnju (IDC) i Regionalnom
razvojnom agencijom Sand`aka (SE-
DA). Finansijska sredstva, 200 hilja-
da evra, za realizaciju obezbedila je
Nema~ka organizacija za me|una-
rodnu saradnju (GIZ). S. N.

Novi Pazar - Ako je suditi po otvore-
nim gradili{tima, onda }e ovaj grad i ove
sezone biti veliko radili{te. Za sada se
zna da }e asfalt dobiti {ezdesetak ulica, u
kojima je ranije ura|ena kompletno no-
va vodovodna i kanalizaciona mre`a.
Vrednost postavljana asfalta je oko 1,5
miliona evra. Pomo}nik gradona~elni-
ka za infrastrukturu Nihad Hasanovi}
ka`e da je za 17 ulica obezbe|ena kom-
pletna dokumentacija i za izvo|enje ra-
dova na njima, iz gradske kase, obezbe-

|ena su 43 miliona dinara. Po~etkom
ove sedmice, Gradsko ve}e je izmenom
plana javnih nabavki opredelilo za iz-
gradnju jo{ 12 ulica.

- Za {est ulica raspisali smo javnu
nabavku vrednu 27 miliona dinara, a u
pripremi je raspisivanje javnih nabav-
ki i za ostale ulice. Vrednost radova na
novih 12 ulica, koje je Gradsko ve}e
obuhvatilo izmenom javnih nabavki je
44 miliona dinara bez PDV. I ta sred-
stva obezbe|ujemo iz bud`eta grada -

obja{njava Hasanovi} i dodaje da se
planira izgradnja jo{ 12 ulica, ~ija vred-
nost je 67 miliona dinara. Ovo }e se re-
alizovati u saradnji sa Ministarstvom
privrede Srbije, koje }e obezbediti 28
miliona, a 39 miliona dinara grad No-
vi Pazar.

Gra|evinska sezona je bogatija i za
ponovo otvorene radove na izgradnji
obilaznice. Pre petnaestak dana po~eli
su pripremni zemljani i betonski radovi
na deonici dugoj 1,7 kilometara. Sred-
stva za nastavak radova, 80 miliona di-
nara, obezbedilo je JP „Putevi Srbije“. Na
ovoj deonici re{eni su imovinsko-pravni
odnosi i za eksproprijaciju vlasnicima
zemlji{ta, kroz koje prolazi ova saobra-
}ajnica, bi}e ispla}eno oko 300 hiljada
evra. Po polovinu sredstva obezbedi}e
JP „Putevi Srbije“ i  gradska uprava.

S. Novosel

Objavljeni preliminarni rezultati 
projekta „Novi Pazar - novi poslovi“

Posao za 
te`e zapo{ljive

Po~elo asfaltiranje novopazarskih ulica

Radi}e se {ezdesetak ulica

Gradnja po~ela pre 11,5 godina
Zaobilaznica je duga 5,6 kilometara i kamen temeljac za njenu izgradnju po-

stavljen je pre 11 i po godina. Radovi su vi{e puta zapo~injani i prekidani zbog ne-
dostatka finansijskih sredstava i nere{enih imovinsko-pravnih odnosa. Kako je
planirano, ova saobra}ajnica bi trebalo da profunkcioni{e slede}eg prole}a.

Zavr{ena izgradnja nove zgrade Hitne slu`be

Sledi nabavka opreme
Novi Pazar - Slede}eg meseca novopa-

zarska Hitna slu`ba po~e}e da radi u no-
vim prostorijama. Posle jedanaest mese-
ci kompletno su zavr{eni svi gra|evinski
radovi na objektu povr{ine 1.400 kva-
dratnih metara. Sledi nabavka savreme-
nih medicinskih aparata i druge opreme.
Lokalna samouprava je raspisala javnu
nabavku vrednu 15 miliona dinara. Grad
}e za novu oprema izdvojiti pet miliona, a
10 miliona dinara obezbedi}e Ministar-
stvo zdravlja. Nova zgrada Hitne slu`be
ima}e tri sprata i bi}e opremljena savre-
menim medicinskim aparatima. Novina
je {to }e u toj slu`bi sada imati posebno
odeljenje de~ije hitne pomo}i, zatim pro-
storije za zbrinjavanje starijih pacijenata
i za njihov kratak boravak. Vozila hitne
pomo}i ne}e vi{e morati da se do ulaza u
zgradu, probijaju izme|u automobila na
prebukiranom parkingu ispred Doma
zdravlja, ve} }e do nove zgrade imati di-

rektan ulaz sa glavne saobra}ajnice. Ima-
}e i svoj parking za vozila. Ova slu`ba no-
vopazarskog Doma zdravlja, useljenje u
novu zgradu do~eka}e i kadrovski znat-
no oja~ana. Sredstva za izgradnju obez-
bedili su Evropska unija i Vlada [vajcar-

ske i grad Novi Pazar. Od ovih donatora
stiglo je 693 hiljade evra, a novopazarska
lokalna samouprava obezbedila je 15 od-
sto od te sume. Usluge Doma zdravlja ko-
risti skoro 300 hiljada stanovnika ovog
grada i okolnih op{tina. S. Novosel

Nova zgrada Hitne slu`be
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Novi Pazar - Minule sedmice Novi Pa-
zar je bio festivalski grad. Odr`an je 54.
Festival profesionalnih pozori{ta „Joa-
kim Vuji}“. Pozori{na publika je imala
priliku da vidi osam kvalitetnih pozori-
{nih predstava razli~itih ̀ anrova, sedam
takmi~arskih i osmu koja je odigrana u
~ast pobednika.

Apsolutni pobednik ovog Festivala
je predstava [aba~kog pozori{ta „Ru-
bi{te“, po tekstu Ninoslava \or|evi}a,
u re`iji Kokana Mladenovi}a. Stru~ni
`iri, u sastavu rediteljka \ur|a Te{i},
glumac Aleksandar Gajin i dramaturg
Spasoje Milanovi}, glumcima iz {apca
dodelio je nagradu za najbolju pred-
stavu, njenom reditelju Kokanu Mla-
denovi}u nagradu za najbolju re`iju.
Od ~etiri ravnopravne gluma~ke na-
grade, tri su dodeljene glumcima iz
predstave „Rubi{te“ Milici Janevskoj,

Kristini Pajki} i Slobodanu Petranovi-
}u. Ovoj predstavi pripala je i nagrada
okruglog stola.

U kategoriji ravnopravnih gluma~-
kih nagrada, nagra|en je i Zdravko Mi-
leti} za ulogu u predstavi „^etiri brata“,
u re`iji Dragana Jakovljevi}a, iz Knja-
`evsko-srpskog pozori{ta iz Kragujev-
ca. Specijalna festivalska nagrada dode-
ljena je predstavi „Kepler 452B“, koju je
re`irao Jug \or|evi}, a izveli su glumci
pozori{ta „Bora Stankovi}“ iz Vranja.
Glumica Jelena Filipovi}, koja je igrala
u ovoj predstavi, dobila je nagradu za
najboljeg mladog glumca. Najbolji ko-
stimograf je Aleksandar Kova~evi}, ko-
ji je dobio nagradu za kostime u pred-
stavi „Lift -slobodan {ou“ re`isera Ne-
nada Todorovi}a, u izvo|enju pozori-
{ta iz Pri{tine.

Osim, ovih predstava, u takmi~ar-

skom delu odigrane su i „@ak i njegov
gospodar“ Regionalnog pozori{ta iz No-
vog Pazara, u re`iji Davida Ali}a, „Sve-
dobro“ u re`iji Nemanje Rankovi}a iz
Narodnog pozori{ta iz U`ica i „Dom
Bernarde Albe“, u re`iji Bojane Lazi},
koju su igrali glumci Plus teatra iz Laza-
revca.

Predsednica Zajednice profesional-
nih pozori{ta Srbije Ivana Nedeljkovi}

ocenila je da je publika u ovom gradu
mogla „da u`iva u odli~nim predstava-
ma razli~itih `anrova. Na programu su
bile i predstave tri pozori{ta koja u~e-
stvuju na Sterijinom pozorju, {to dovolj-
no govori o kvalitetu.

U toku ove manifestacije, otvorena
je izlo`ba Muzeja pozori{ne umetnosti
Srbije „Me{a Selimovi} u pozori{tu“
(stotinu godina od ro|enja), autorke

Olge Markovi} i promocija knjige „Po-
zori{ni direr i drugi zapisi“ u izdanju
Sterijinog pozorja. Posle svake takmi-
~arske predstave organizovani su okru-
gli stolovi. Festivalska zavesa je spu{te-
na nakon predstave „O`alo{}ena fami-
lija“, u re`iji Miodraga Dinulovi}a, ko-
ju su odigrali glumci Kraljeva~kog po-
zori{ta u ~ast pobednika. 

S. Novosel

Zavr{en 54. Festival profesionalnih 
pozori{ta „Joakim Vuji}“

[aba~ko 
pozori{te 
najbolje 

Apsolutni pobednici: „Rubi{te“ [aba~kog pozori{ta 
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Ve~e sa knji`evnikom Enesom Halilovi}em u Domu ku

Odbrana od zla

Prijepolje - „Kad sam dobio poziv iz Do-
ma kulture da gostujem u Prijepolju, zapi-
tao sam da li nije to mo`da previ{e jer sam
relativno skoro bio“, na po~etku izvanred-
ne ve~eri podelio je sa, na`alost, malobroj-
nom publikom, svoju dilemu Enes Halilo-
vi}, knjì evnik, koji je do sada objavio dva-
naest knjiga, ~ija su dela nagra|ena presti-
`nim nagradama i prevedena na osamna-

est jezika. Nije ga previ{e jer je re~ o auto-
ru koji ume da kazuje, ba{ kao {to ume da
zapi{e kazivano i o autoru koji svakako
zahteva pa l̀jivog ~itaoca i slu{aoca jer stal-
no postavlja pitanja, nadahnjuju}i slu{ao-
ca i ~itaoca da potra`i odgovore.

Ba{ tako, nadahnuto, o dve poslednje
knjige autora govorila je knji`evna kriti-
~arka iz Beograda Ana Sti{ovi} Milovano-

vi}. Ve} na samom po~etku bilo je jasno da
ne}e biti ni~ega formalnog, niti frivolnog
kada je kazala da je „autorova sudbina da
pri~a pri~e“ jer mu je to dato imenom“.
Naime, Enes i zna~i - onaj koji pri~a pri~e.
Predstavljaju}i roman „Ako dugo gleda{ u
ponor“ Ana Sti{ovi} Milovanovi} je istakla
da je to „povest o gradu, ali taj grad nije sa-
mo Novi Pazar, ve} bi mogao da bude pre-
poznat kao bilo koji grad, grad uop{te i o
ljudskoj sudbini kao takvoj, sudbini uop-
{te. To je pri~a koja nudi pitanja, a ne od-
govore. Ne pi{e o stvarima koje bi nas uda-
ljile od `ivota jer `ivimo u ru`no doba u
kome preovladavaju materijalne vredno-
sti, gubi se empatija pred tim halapljivim

zlom i u tom ambijentu dva ~oveka govo-
re kako se odbraniti od zla oko sebe ali i u
sebi. To dvoje koji pri~aju su Neira, glavna
junakinja, polupismena nesre}nica i pro-
fesor filozofije. Junakinja pri~a obi~nim je-
zikom ali to je lice ljudske patnje, a profe-
sor ima dublja i umnija obja{njenja. A {ta
je to {to }e nas dovesti do kona~ne spozna-
je? Da li }emo pre sti}i razumevanjem
stvarne patnju ili kroz ideju o patnji? A svet
nije samo ni bolno ̀ ivljenje, ni misao o ̀ i-
votu.

Upravo zato {to je nai{ao na mnogo tu-
ma~enja i ocena ovaj roman Enesa Halilo-
vi}a dobija na vrednosti i kako ka`e Ana
Sti}ovi} Milovanovi}: „Ukoliko delo nudi

vi{e mogu}nosti ~itanja, zna~enje je dublje,
a to nauka o knji`evnosti najvi{e vrednu-
je“. 

Enes Halilovi} je naveo da je inspiracija
za roman „Ako dugo gleda{ u ponor“ bio
naziv „Erozija“ jednog naselja u njegovom
rodnom gradu. Upravo ime i mesto, vre-
me i doga|aji slikaju prokletstvo i greh ~o-
veka. Roman govori o devedesetim godi-
nama u Novom Pazaru i kako ka`e Halilo-
vi}, vremenu kriminala, droge, trgovine
`enama, striptiz barova, prostitucije. To je
vreme o kome „neko mora da posvedo~i“. 

- Jedna knji`evna kriti~arka je rekla da
je moja knjiga o sirotinji. Jeste tako. To je-
ste svedo~anstvo kako ̀ ivi sirotinja. Neko

Onaj koji pri~a pri~e: Enes Halilovi}

Prijepolje - Predstavom „Morska bo-
lest“ po tekstu Vlastimira Grigorijevi}a,
u re`iji i adaptaciji Ane Markovi}, u po-

nedeljak je u Domu kulture u Prijepolju
otvoren Osmi festival amaterskih pozo-
ri{ta zapadne Srbije. Predstava ansambla

Gimnazije „Sveti Sava“ iz Po`ege, bila je
i pobednik na Okru`noj smotri pozori-
{nog amaterskog stvarala{tva Zlatibor-
skog okruga u Bajinoj Ba{ti. 

Dan kasnije, vi|eno je Nu{i}evo
„Sumnjivo lice“ amatera iz Ljubovije, a
u sredu su nastupili doma}ini, sa svo-
jim „Orkestrom Titanik“ koji je re`ira-
la Marija Barna Lipovski. Pozori{ni
kreativni centar „Talija“ iz Bajine Ba{te
predstavio se sino} „Velikim princom“
Branka Marjanovi}a. Ve~eras }e nastu-
piti Pozori{te „ Ra{a Plaovi}“ iz Uba sa
predstavom „Tu| ̀ ivot“ra|enoj po tek-
stu Novosa|anina Milana Milovanovi-
}a, u re`iji Aleksandara Tadi}a i Du{ka
A{kovi}a. Sutra gostuju amateri iz Bo-
gati}a , AP“ Janko Veselinovi}“ sa
„Hajde da ne `murimo“ u re`iji Ivane
Terzi}. Predstava koja }e zatvoriti tak-
mi~arski program je „Virus“ po tekstu
Sini{e Kova~evi}a, u re`iji Zorana Gru-

ji}a, a u izvo|enju amatera pri KUD
„Vuk Karad`i}“ iz Loznice.

Festival se zavr{ava u utorak, 22. ma-
ja kada }e selektor Vladimir Cveji} oda-

brati najbolju predstavu koja }e ste}i pra-
vo u~e{}a na jubilarnom, 60. Festivalu
amaterskih pozori{ta Srbije, koji se odr-
`ava u Kuli. I. H. D.

Dom kulture: Po~eo festival pozori{ta

U prijepoljskom Domu kulture 

Festival amaterskih pozori{ta Srbije 

Pljevaljski muftija Bajraktarevi}
Pljevlja - U velikoj sali Skup{tine op{ti-

ne Pljevlja, odr`ana je promocija knjige o
poslednjem pljevaljskom muftiji Ajniji
Bajraktarevi}u, autora dr. Nadira ef. Da-
ci}a. O knjizi, kao i o porodici Bajraktare-
vi} govorili su: profesor emeritus Emin
Sofi} sa Prirodno matemati~kog fakulte-
ta u Sarajevu, dr. Branko Banovi} direk-
tor Zavi~ajnog muzeja u Pljevljima, prof.
Mehmed - Me{a Bajraktarevi} unuk
muftije i dr. Nadir ef. Daci} autor. Pro-
gram je vodila D`enana Bajraktarevi}.

Abdulah - Ajnija Bajraktarevi} je ro-
|en 1848. godine u Gornjem Vakufu, a

nakon zavr{etka visokih {kola, za potre-
be slu`be premje{ten je u Pljevlja. Na-
kon objedinjenja Islamske zajednice u
Kraljevini Jugoslaviji i dono{enja novog
Ustava, imenovan je za pljevaljskog
muftiju i imao je nadle`nost na teritori-
ji Crne Gore i gradova Prijepolje, Priboj
i Nova Varo{.

Na du`nosti muftije ostao je do 1936
godine, do dono{enja novog Ustava ka-
da su muftijstva ukinuta. Autor Daci} je
kazao da je pljevaljski kraj imao veliki
broj zna~ajnih li~nosti, ~iji ̀ ivot i rad tre-
ba istra`iti i sa~uvati od zaborava. J. D. 



Aktivnost Unicefa u Priboju 

„Sport za sve“
Priboj - Priboj je jedna od pet op{tina

u Srbiji u kojoj }e se sprovoditi projekat
Unicefa „Sport za sve“. Nabavkom sport-
sko-rekreativne opreme i unapre|enjem
stru~nih kapaciteta zaposlenih koji se
staraju o deci sa smetnjama u razvoju i
invaliditetom, u Subotici, Aleksincu, Pri-
boju, ]i}evcu i Velikoj Plani, Unicef }e
pru`iti podr{ku lokalnim organizacija-

ma da unaprede svoje kapacitete i sarad-
nju u cilju ve}eg socijalnog uklju~ivanja
ove dece.

- U Srbiji se deca sa smetnjama u raz-
voju i invaliditetom nalaze me|u naj-
marginalizovanijim i najugro`enijim
~lanovima dru{tva. Ova deca se suo~ava-
ju sa neprestanom diskriminacijom,
imaju manje {anse da ostvare pravo na
zdravstvenu za{titu i obrazovanje i ve}e
{anse da do`ive nasilje, eksploataciju i
zlostavljanje, a u odnosu na decu bez
smetnji u razvoju. To moramo da pro-
menimo“ - izjavio je direktor Unicefa u
Srbiji Mi{el Sen Lo. Aktivnosti u okviru
ovog projekta u Priboju }e koordinirati i
sa Unicefom sara|ivati „Udru`enje za
pomo} mentalno nedovoljno razvijenim
osobama Priboj“ . „Cilj na{ih aktivnosti
je da populacija dece sa smetnjama u
razvoju i invaliditetom postane vidljivija
i tako stekne novu {ansu za uklju~ivanje
u dru{tvo“, ka`e za na{ list Milosava
Udovi~i} predsednica ovog udru`enja.
Pribojski projekat u okviru programa
Unicefa nosi naziv „Sport za lep{u bu-
du}nost“ i traja}e pet meseci .

- Glavni cilj inkluzije dece sa razvoj-
nim te{ko}ama, u udru`enju ima 43
dece, planiramo da postignemo kroz
organizovanje zajedni~kih rekreativ-
nih sportskih aktivnosti sa decom iz

Rukometnog kluba Priboj. Predvi|e-
na i zavr{na manifestacija u oktobru
na kojoj }e u~esnici demonstrirati ste-
~ene ve{tine , ka`e za na{ list Haris

Struji}, profesor fizi~kog vaspitanja i
nosilac aktivnosti projekta. Sredstva
za realizaciju ovog projekta prikuplje-
na su tokom pro{logodi{njeg Teletona

„Pozovi pomozi“, u organizaciji Uni-
cefa i TV Prve, kao i finansijskoj podr-
{ci Telenora, Telenor banke i Vojvo-
|anske banke. S. Bjeli}

Prijepolje - Zbog, kako tvrdi, politi~ke od-
luke da se Odbojka{kom klubu „Bambi
volej“ iz op{tinskog bud`eta dodeli sa-
mo 50.000 dinara za teku}u godinu,
dugogodi{nji predsednik i trener
kluba Adis Micanovi} odlu~io je
da {trajkuje gla|u. Od pro{log
ponedeljka, kada je po~eo {tra-
jk ispred zgrade Op{tinske
uprave u Prijepolju, vi{e od hi-
ljadu gra|ana potpisalo je peti-
ciju kojom daje podr{ku Mica-
novi}u sa zahtevom da se izme-
ni odluka Komisije koja je odlu-
~ivala o raspodeli finansijskih
sredstava za ovu godinu.

Na konferenciji za novinare Neboj-
{a @uni}, ~lan Op{tinskog ve}a zadu`en
za sport, uputio je apel Micanovi}u da preki-
ne {trajk gla|u jer time ne doprinosi re{avanju pro-
blema tim pre {to je, kako je istakao, Komisija za raspodelu
sredstava namenjenih sportskim klubovima usaglasila stav da
se pomenutom klubu ipak odobre simboli~na sredstva kako
ne bi podlegao pod stroge zakonske norme kad je u pitanju ne-
namensko tro{enje bud`etskih para.

- Ve}ina ~lanova Komisije je predlagala da se OK „Bambi
volej“ u celini uskrate sredstva po konkursu za ovu godinu, a
to bi zna~ilo gubitak prava za bilo kakve zahteve prema Op{tin-
skom ve}u u ovoj i narednoj godini. Nismo hteli da doprinosi-
mo novim problemima u klubu i Komisija je, potom, usaglasi-

la predlog koji ne zna~i diskriminaciju ve}
sankciju zbog toga {to nisu u celom izno-

su opravdana sredstva dodeljena klubu
pro{le godine, kazao je @uni}. 

Tako|e je naglasio da, prema
zakonskim propisima, op{tina ni-
je u obavezi da finansira ni jedan
sportski klub, ve} u~estvuje sa-
mo u sufinansiranju, a navede-
no je i da je odlukom Op{tin-
skog ve}a ovom odbojka{kom
klubu pre mesec dana odobreno

vanredno 150.000 dinara za u~e-
{}e na kvalifikacionom turniru za

popunu Prve B lige. 
- Trener tada nije krio odu{evlje-

nje tim gestom o ~emu su pisali neki
mediji, a onda je, zbog o~iglednog prekr-

{aja propisa o namenskom tro{enju sredsta-
va u pro{loj godini, usledio obrt. Zato je, po zahte-

vu op{tine, podneta prijava protiv OK „Bambi volej“, pred-
sednika i trenera od kojih se tra`i da u roku od tri dana vra-
te spornih 250.000 dinara koliko je pro{logodi{njom raspo-
delom dobio za medijsku promociju, a koja su vra}ena Klu-
bu. Umesto da novac odmah bude vra}en i u bud`et, on je
zavr{io ko zna gde, a mi smo dobili politi~ki slu~aj, {trajk gla-
|u, prozivke, rekao je @uni}.

Adis Micanovi} ne odustaje od svoje namere da na ova-
ko drakonski na~in uti~e da se odluka o raspodeli para na-
menjenih sportskim klubovima promeni. „Ako je istina ovo
{to govore neka me odmah uhapse i procesuiraju. Ako nije,
neka nam daju pare ili neka predsednik op{tine ka`e da se u
dono{enje odluke o raspodeli sredstava ume{ao koalicioni
partner jer sam po~etkom godine predo~io javnosti da sam
podneo krivi~nu prijavu zbog pretnji, ucena i obmane“, ka-
`e Micanovi}.

Naime, nakon afere koju je izazvao nastup Micanovi}a u
javnosti, firma za medijsku promociju vratila je novac klubu.
„I}i }u do kraja, jer, kao {to sam rekao, re{enje ima. Neka ga
vlast na|e“, uporan je u svojoj nameri trener prijepoljskih od-
bojka{ica okupljenih u klubu „Bambi volej“. I. H. Durakovi}

maj 2018. V

Ozbiljne afere
Situacije je jo{ kompleksnija ako se zna da prijepojski Sport-

ski savez, kao udru`enje gra|ana ali ~ije rukovodstvo godina-
ma „bira“ politika, potresaju ve} dve godine veoma ozbiljne
afere. U jednom trenutku su ~ak bila i dva predsednika i dva ru-
kovodstva, {to je bio rezultat promene na vlasti u op{tini. Ne-
ki od sporova re{avaju se i na sudu i procesi su u toku.

AKTUELNO

Op{tina 
podnela prijavu 

zbog 250.000 dinara
koliko je "Bambi volej"

pro{le godine dobio 
za medijsku promociju,

a za koje se ne zna 
gde su zavr{ili
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Pomo} deci sa smetnjama u razvoju
i invaliditetom: MNRO Priboj

[trajk gla|u trenera Odbojka{kog kluba „Bambi volej“ 

Nezadovoljan (pre)raspodelom para za sport 
Tvrdi da je odluka politi~ka, op{tina
ga demantuje: Adis Micanovi} 

i o tome treba da ka`e. Nema tu politi~ke,
niti ideolo{ke primese. Sve se u romanu je-
ste desilo, ~ak i ti dijalozi. Iako sam dobio
komplimente da poznajem `ene, ovo nije
banalna, ni morbidna pri~a o ̀ enama. Ovo
nije optu`nica protiv mesta i vremena, ve}
odbrana svakog ~oveka koji je u nemora-
lu. Koje to okolnosti nas dovedu u stanje
osude ili podsmeha, kazao je Halilovi}.

Pored romana, predstavljena je i „^ud-
na knjiga“, zbirka kratkih, lucidnih pri~a
koje upu}uju na dar izuzetnog zapa`anja
koji Halilovi} o~igledno poseduje. „Bocnu-
ti tamo gde treba“ da bi se dosegla jedno-
stavnost u obja{njenju ̀ ivotnih situacija.

Indira Had`agi} Durakovi}
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Nova Varo{ - Zahvaljuju}i po-
dr{ci lokalne samouprave i do-
natora, u medicinsku opremu,
vozni park i rekonstrukciju
zdravstvenih objekata u Novoj
Varo{i tokom leta bi}e investira-
no oko 6,5 miliona dinara. Zna-
~ajna ulaganja bi}e nastavljena i
tokom naredne godine, a finan-
sijska pomo} u realizaciji proje-
kata na polju unapre|enja lokal-
nog zdravstva o~ekuje se i iz dr-
`avne kase. Prva u nizu donacija
ve} je stigla u ovda{nje Istureno
odeljenje op{te bolnice U`ice.
Re~ je o gasnom analizatoru koji
je donirala specijalizovana firma
za medicinsko opremanje „Eu-
romedicina“. 

- Savremena aparatura vred-
na je oko 12.000 evra, a njenom
primenom unapredi}e se kvali-
tet rada i le~enja, a smanjiti tro-
{kovi i ~ekanja. Za gasne analize
do sada smo godi{nje slali preko
50 pacijenata u U ìce, {to dovolj-
no govori o potrebi da obezbedi-
mo ovakvu vrstu opreme. Gasne
analize su, ina~e, jedna od mno-
gih medicinskih metoda koja se
koristi za procenu efikasnosti re-
spiratorne, ali i funkcija drugih
organskih sistema od vitalne va-
`nosti za pravilno funkcionisanje
organizma - ka`e dr Branko Po-
povi}, direktor Doma zdravlja u
Novoj Varo{i i dodaje da je „Eu-
romedicina“ iz Novog Sada do-
nirala i aparat akva-lajt koji se
koristi za biohemijske analize. 

U ovda{nju zdravstvenu usta-
novu je ovih dana po~ela da pri-
sti`e i medicinska oprema i apa-
ratura koju donira lokalna samo-
uprava. Slu`be DZ i Bolnice
opremaju se tako novim, savre-
menim EKG aparatom, dva mo-
bilna inhalatora, aspiratorom,
pulsnim oksimetrom i sli~nom
opremom, a njihova nabavka
ko{ta}e oko 700.000 dinara. U
junu }e biti upotpunjen i vozni
park sa jo{ jednim terenskim vo-

zilom marke „Da~ija Daster“, za
~iju je kupovinu Op{tina izdvoji-
la sredstva od oko 1,8 miliona di-
nara. Iz lokalnog bud`eta je oko
2,5 miliona dinara opredeljeno i

za izgradnju parkinga na platou
izme|u ginekologije i pedijatrije.
Tenderska procedura je u toku, a
procenjuje se da bi radovi treba-
lo da budu zavr{eni najkasnije
do kraja leta. 

- Imamo odli~nu saradnju sa
Op{tinom koja je prepoznala
zna~aj ulaganja na polju zdrav-
stva. O~ekujemo i finansijsku
podr{ku i iz dr`avne kase. Plani-
ramo realizaciju nekoliko proje-
kata, a najzna~ajniji je komplet-
na sanacija krovne konstrukcije
na zgradi pod ~ijim su svodom

sme{tene slu`be Hitne pomo}i i
Op{te prakse. Vrednost investi-
cije je oko 15.000.000 dinara, a
za sredstva smo aplicirali kod
resornog Ministarstva - isti~e dr

Popovi} i dodaje da }e se kon-
kurisati i za jo{ jedno sanitetsko
vozilo koje putem javnog pozi-
va, iz bud`eta od oportuniteta,
poklanja Ministarstvo pravde.
U rukovodstvu novovaro{kog
Doma zdravlja intenzivirani su
i razgovori o eventualnim dona-
cijama iz inostranstva. Jedna od
njih je i grant Ambasade Poljske
u Beogradu, na kojem }e se kon-
kurisati za nabavku CTG apara-
ta za ginekologiju i EKG aparat
za pedijatriju. 

R. Popovi}

Nova Varo{ - Na Zlataru je to-
kom prvomajskih praznika vr-
velo kao u ko{nici. Turisti~ki
radnici zadovoljno trljaju ruke
jer su svi sme{tajni kapaciteti
bili popunjeni, a ako se „po ju-
tru dan poznaje“, odli~na pose-
ta o~ekuje se i tokom nastupa-
ju}e letnje sezone. 

U hotelu „Panorama“ tra`io
se krevet vi{e, jer je postoje}ih
oko 130 bilo rezervisano jo{ pre
nekoliko meseci. Gostiju je bilo

sa svih strana - iz Beograda, [u-
madije, Vojvodine, zemalja re-
giona, susedne Ma|arske...

- Popunjeni smo sve do sre-
dine septembra. Nakon pola-
znika rekreativne nastave, eks-
kurzija i individualaca iz zemlje
i inostranstva, po~etkom juna,
pa sve do po~etka jeseni, gosti
hotela bi}e sportisti. Na pripre-
mama na Zlataru boravi}e od-

bojka{i, rukometa{i, fudbaleri,
a prvi put ove godine u lepota-
ma ovda{nje planinske lepotice
u`iva}e i oko 300 mladih ko{ar-
ka{a iz Turske - ka`e Rosa Jako-
vljevi}, direktorka TO „Zlatar“ i
upraviteljka „Panorame“. Ona
isti~e da je u prva tri meseca ove
godine u hotelu ostvaren pro-
met od oko 4,5 miliona vi{e u
odnosu na isti period lane. 

Tokom prvog tromese~ja u
ovom objektu ostvareno je

ukupno 9.145 no}enja, a najbo-
lji u~inak zabele`en je u martu,
tokom kojeg je bilo trostruko
vi{e gostiju nego u istom mese-
cu pro{le godine. Uglavnom je
re~ o doma}im turistima, ali je
bilo i ljubitelja prirode i adrena-
linskih sadr`aja iz Rusije, ^e-
{ke, Gr~ke, Velike Britanije,
Norve{ke, ~ak i daleke Kine... 

- Plan je da kraj 2018. do~e-

kamo sa ukupno ostvarenih
40.000 no}enja, {to je rekordna
poseta u proteklih par godina -
nagla{ava direktorka Jakovlje-
vi}. ̂ ist vazduh, netaknuta pri-
roda, zdrava hrana i ljubazni
doma}ini glavni su motivi turi-
stima da posete novovaro{ki
kraj. Tome bi trebalo dodati i
pristupa~ne cene. Trodnevni
aran`man za ~etvoro~lanu po-
rodicu kre}e se, u zavisnosti od
kategorije hotela, od 20 do
30.000 dinara, dok su u apart-
manima, vilama i seoskim do-
ma}instvima cene znatno ni`e
(10 evra po osobi odnosno 15
za no}enje sa doru~kom). 

- Obim posla se zna~ajno po-
ve}ao u poslednjih nekoliko go-
dina. Ako se racionalno vodi ra-
~una o tro{kovima, sada od tu-
rizma na Zlataru mo`e da se za-
radi neki dinar. Najam apart-
mana od pedesetak kvadrata,
recimo, ko{ta 4.000 dinara, dok
su oni sa manjom kvadraturom
povoljniji. Gosti nam uglavnom
sti`u iz Beograda i sa podru~ja
Vojvodine, a bilo je stranaca.
Ono {to nedostaje je pro{irenje
lepeze sadr`aja - ka`e Zorica
Gavrilovi}, vlasnica Vile“Zor-
ka“ na Zlataru. 

R. Popovi}

Bijelo Polje - U okviru realiza-
cije projekata valorizacija \alo-
vi}a pe}ine i planine Bjelasice
Op{tine Bijelo Polje i Direkcije
javnih radova Crne Gore, nedav-
no su potpisani ugovori o izgrad-
nji `i~are od manastira Podvrh
do \alovi}a pe}ine, vrijedne oko
~etiri miliona evra i ̀ i~are-{esto-
sjeda na lokaciji Cmilja~a, vrijed-
ne osam miliona evra. Potpisiva-
nju ugovora prisustvovali su
predsjednik bjelopoljske op{tine
Petar Smolovi} i premijer Crne
Gore Du{ko Markovi}. 

Premijer Markovi} je kazao
da }e ova zna~ajna investicija
promijeniti ne samo Bijelo Polje,

ve} i Crnu Goru. „Vlada Crne
Gore uradi}e sve, da u rokovima
koji su definisani ugovorom ko-
ji je potpisan, bude realizovana
planirana investicija. Ovo je pro-
jekat `i~are od Manastira Pod-
vrh do \alovi}a pe}ine du`ine 1
kilometar i 700 metara, najmo-
dernije `i~are-gondole koja }e,
vjerujem, prevoziti veliki broj tu-
rista, i na taj na~in upotpuniti tu-
risti~ku ponudu ovog kraja, Bi-
jelog Polja i Crne Gore“, izjavio
je on. Predsjednik bjelopoljske
op{tine Petar Smolovi} smatra
da je rije~ o istorijski zna~ajnom
projektu. 

- Potpisivanjem ugovora za

izgradnju ̀ i~ara, a one su sr  ̀ova
dva projekta, mi smo ve} zna~aj-
no u{li u realizaciju kapitalnih
projekata za Bijelo Polje. Projek-
ti valorizacije ‘’\alovi}a pe}ine’’ i
‘’Ski-centra Bjelasica’’, potpuno
}e promijeniti sliku Bijelog Polja
u ekonomskom, turisti~kom i
svakom drugom smislu, generi-
sati nova radna mjesta i dinami-
zirati razvoj Bijelog Polja. Na-
dam se, da }e Bijelo Polje svojim
turisti~kim i ostalim kapaciteti-
ma privla~iti sve vi{e privredni-
ka, turista, da }e se sve vi{e dola-
ziti, a da }e se mladima pru`iti
realna {ansa da ostanu u svom
gradu, izjavio je Smolovi}. C. D.

Nova Varo{ - Novovaro{ki privatni preduzet-
nici - vlasnici malih i srednjih preduze}a kojima
su, u cilju boljeg poslovanja, potrebni stru~ni
mentori imaju priliku da podr{ku dobiju od Raz-
vojne agencije Srbije (RAS) putem javnog pozi-
va koji }e biti otvoren do 1. juna 2018. Proces
mentoringa odvija se po metodologiji RAS, raz-
vijenoj u dugogodi{njoj saradnji sa Japanskom
agencijom za me|unarodnu saradnju (JICA), a
odnosi se na stru~no pra}enje razvoja poslova-
nja, kao i pru`anje sveobuhvatne i blagovreme-
ne podr{ke korisnicima. 

- Zainteresovanim privrednicima bi}e besplat-
no na raspolaganju stru~na lica - mentori, i to od
25 do 50 sati po korisniku. Privrednik i mentor }e
zajedno prou~avati aktuelno poslovanje, razloge
trenutnih problema ili smetnje za dalji razvoj i naj-

va`nije potencijale za rast, i na osnovu konstatova-
nog stanja, pripremiti plan daljeg razvoja firme -
saop{teno je ovih dana iz Razvojne agencije Srbije.

Do sada je, ina~e, oko 2.000 korisnika ocenilo
da im je usluga mentoringa pomogla u poslova-
nju, a trenutno je na raspolaganju vi{e od 50
akreditovanih mentora. Javni poziv se sprovodi
u skladu sa Programom Ministarstva privrede
„Standardizovani set usluga (SSU)“ u 2018. go-
dini, a realizuje se preko akreditovanih regional-
nih razvojnih agencija (ARRA). Potrebna doku-
mentacija i obrasci za prijavu dostupni su na saj-
tu RAS, kao i na internet stranicama akreditova-
nih regionalnih razvojnih agencija (ARRA) i u
{tampanom materijalu u ARRA. Krajnji rok za
zavr{etak pru`anja standardizovane usluge
mentoringa je 31. decembar 2018. R. P. 

U Bijelom Polju potpisani
ugovori o gradnji dvije ̀ i~are

Novi javni poziv Razvojne agencije Srbije (RAS)

Podr{ka za preduzetnike

Prvomajski praznici najavili uspe{nu 
turisti~ku sezonu u novovaro{kom kraju 

„Panorama“ 
rasprodata do jeseni 

Dr Branko Popovi}, direktor Doma zdravlja u Novoj Varo{i, o
aktivnostima tokom leta i planovima za narednu godinu 

Nova oprema i
sanacija objekata 

Op{tina lokalno zdravstvo 
iz bud`eta za 2018. poma`e 
sa skoro pet miliona dinara, 
a zna~ajna podr{ka o~ekuje 
se i iz republi~ke kase

Do kraja godine o~ekuju 
40.000 no}enja 

Sme{tajni kapaciteti popunjeni i u
privatnim vilama, apartmanima,
seoskim doma}instvima...

Obim posla ve}i i u privatnom
sme{taju: Vile na Zlataru

Ambiciozni planovi i na polju
sanacije zdravstvenih 
objekata: Dr Branko Popovi}



Novi Pazar - Do pre neku godinu ko-
{arka{ice Milica i Ana Dabovi} slovile
su za najpoznatije sestre doma}eg
sporta, najaktuelnije su kajaka{ice Oli-
vera i Nikolina Moldovan, a budu}nost
pripada atleti~arkama Ameli i Amri
Terzi}. Devet godina starija Amela go-
dinama pripada samom kremu na{e
atletike prema kome se stepenasto us-
pinje 15 - godi{nja Amra. O starijoj od
sestara skoro da ne postoji ne{to {to se
ne zna, mla|a, za sada, i pored odli~nih
rezultata najpoznatija je kao ro|ena se-
stra velike Amele. Neobavezno }aska-
nje kroz pitanja i odgovore za cilj je
imalo bolje upoznavanje sa mla|om
od sestara, Amrom.

Suzio se krug onih koji ne znaju da
ste sestre. Ako ih i ima, je li postalo
pomalo dosadno da se odgovara na
takva pitanja, pa i kad se samo klima
glavom?

Amra: Kad sam se tek pojavila na
takmi~enjima samo to su me i pitali,
sad sve manje.

Amela: Uglavnom su pitali Amru.
Drugo je ne{to zanimljivo. U februaru na
Prvenstvu Srbije u dvorani zvani~ni spi-
ker pozivao je atleti~arke na start trke,
~ula sam Terzi} i stala na liniju starta, on
se malo ljutnuo rekav{i - {ta }e{ ti ovde.
Kako nije pro~itao i ime, ve} samo prezi-
me, jasno mi je bilo da je mislio na
Amru. Sad smo dve pa }e morati da se
navikavaju da izgovaraju i ime i prezime.

Amra, kad si sebi rekla, Amela je
atleti~arka, to ho}u da budem i ja?

Amela: Prvo }u ja da odgovorim na
ovo pitanje. Amra je po~ela da trenira
zato {to nisam imala dovoljno vreme-
na za nju. Vodila sam je uz sebe na tre-
ninge i dok bi ja tr~ala ona je {etala.
Me|utim, brzo je sa {etnje pre{la na tr-
~anje. U startu tri kruga nije mogla da
spoji, ali kad se osmelila bila je to dru-
ga pri~a. Ja takvu upornost u ̀ ivotu ni-
sam videla, svi koji je posmatraju sa
strane isto to ka`u. A da bi ostala u
atletici morala je da ispuni nimalo lak

uslov. Jutarnji trening na pripremama
u Ulcinju ne mo`e svako da izdr`i. Ona
je uspela iz prvog poku{aja i odmah
sam znala da }e biti dobra.

Amra: Te`e od tr~anja je {to su svi
oko mene bili dosta stariji. Nisam ima-
la nikoga sli~nih godina, a bilo mi je 12.
Sad je druga~ije, mnogo je dece.

Pre dve godine prvi put ste tr~ale
u istoj trci. Je li to bila pomalo ~udna
situacija?

Amela: Jedva sam do~ekala po~etak
tog Belog krosa 2016. godine. Kako ju-
niorke ranije startuju odlu~ila sam da
ne krenem brzim ritmom da je ne bih
odmah sustigla, ve} na nekom delu gde
mo`emo da tr~imo jedna uz drugu, sve
da bi nas neko fotografisao. Ostalo je
zabele`eno, naravno, kad sam se odvo-
jila i po~ela da tr~im svoju trku nisam
znala {ta se s njom zbiva, zato mi je u ci-
lju jedino va`no bilo da je do~ekam.

Amra: Se}am se svega, bilo je i neo-
bi~no i lepo. Jo{ malo pa }emo pobe|i-
vati u duetu.

Kad je stigla prva Amrina medalja
i kakva je bila reakcija starije sestre?

Amra: Osvojila sam drugo mesto
na Ramazanskoj trci devoj~ica, ali
Amela me nije gledala jer je tada bila
na nekom takmi~enju. Kad smo se po-
sle trke ~ule bila je radosnije od mene.

Amela: Bila je simpati~na, posle sa-
mo par meseci treniranja `elela je da
osvoji neku medalju. Nije vredelo {to
sam joj govorila - sa~ekaj, do}i }e. Kad
je stigla mojoj sre}i nije bilo kraja. Gle-
dala sam je uvek kad pobe|uje na kro-
sevima RTS-a. Tr~ala bi pre mene i ni
sama ne znam kako sam pobe|ivala
kad me je gledanje njenih trka vi{e is-
crpljivalo od mojih pobeda.

Gde }e se zaustaviti Amra?
Amra: Samo da se pribli`im Ame-

li, a posle }emo videti. Va`no je da u`i-
vam dok tr~im. Ponekad mi dosadi
trening dvaput dnevno, ali {to odem
na takmi~enje, pa jo{ ako se popnem
na pobedni~ko postolje, sve {to je rani-
je bilo zaboravim. 

Amela: Nikako ne treba porediti
moje rezultate pre devet i deset godi-
na sa njenim. Nastavi li kako je krenu-
la mo`e mnogo. Njen stil tr~anja je za
sve podloge. Volela bih da do medalje
do|e na Krosu Evrope. Izdr`ljiva je,
ume da nametne ritam i vu~e tempo,
a ako je i spremna konkurencija joj
nije problem.

Sportska veli~ina sestre mo`e da
optereti.

Amra: Stalno me to novinari pitaju.
@ele da saznaju ho}u li biti kao ona, ili
bolja. Mali pritisak jeste, ali ni{ta stra{no.
Druga~ije smo, druga~ije i tr~imo. Ona
~eka fini{ da bi pobe|ivala, ja sam tem-
pa{ i jurim dobar plasman pre fini{a.

Amela: Navikla se. Ne}e joj to biti
problem.

U porodi~nom ambijentu gledale
su se u televizijskom prenosu Ameli-
ne trke na velikim takmi~enjima. U
kakvoj atmosferi, jesu li se grizli nok-
ti, ~upala kosa, ili se vri{talo?

Amra: Mi smo retko zajedno i na
ru~ku, ali kad Amela tr~i brat, mama,
tata i ja obavezno zauzmemo svoje me-
sto i uglas komentari{emo, ili vlada
mukla ti{ina.

Amela: Znala sam da Amra prati u
prenosu moju pobedu na Univerzijadi
u Tajpeju pro{le godine. Kad se trka
zavr{ila pri{la sam kameri i rekla -
Amra. Ona nije verovala {ta ~uje.
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I RUKOMETA[I U SUPERLIGI
Novi Pazar - Rukometa{i Novog Pazara

kolo pre kraja Super B lige (Istok - Zapad)
slave najve}i uspeh u 51-godi{njoj istoriji
kluba. Pobeda nad Planinkom Prolom
vodom 35:33 (20:15) odvela ih je u
Superligu. Novopazarci imaju pet bodova
vi{e od jedinog konkurenta Vranja 1957, s
kojim se sastaju u poslednjem kolu na nji-
hovom terenu. Nije Novi Pazar lako do{ao
do trijumfu, obzirom da su gosti deset min-
uta pre kraja zabrinuli svih 700 gledalaca u
,,Pendiku, po{to su imali tri gola prednosti
(28:31). Ipak, zavr{nica je pripala momcima
trenera Vladimira Stanojevi}a, koji su jedina
ekipa u obe grupe Super B lige bez poraza.
Utakmicu je obele`io Sead Me|edovi} (4 go-
la), dok su najefikasniji doma}i igra~i bili Vuk
Stevanovi} (7 golova), Zlatko Raki} i Armin
Kaltak (6). Po zavr{etku utakmice doma}i
navija~i su na platou ispred ,,Pendika"
rukometa{ima Novog Pazara priredili bakl-
jadu, ~ime je po~ela proslava titule ~iji nas-
tavci slede ovih dana.

PORAZ U NOVOM SADU 
Novi Pazar - U 27. kolu Prve lige, Novi

Pazar je visoko pora`en u Novom Sadu od

Proletera 5:0 (1:0). Gosti su od 44. minuta
igrali bez isklju~enog Avdi}a, {to su do-
ma}i igra~i znali da iskoriste i preko
Mirosavljeva u 35. i 49, Markovi}a (auto-
gol u 78), ^olovi}a u 83. i Mihailovi}a u 90.
minutu stigli do pobede koja ih vodi u
Superligu.

POBEDA KADETA
Novi Pazar - Kadetski sastav Novog

Pazara vodi veliku borbu za opstanak u elit-
noj ligi Srbije. Zato je pobeda u 27. kolu nad
Jagodinom u [utenovcu 3:2 (2:0) od
izuzetne va`nosti (Ajdinovi} u 9. i 79. i
Selmanovi} u 19. minutu za Novi Pazar, a
Filipovi} u 72. i Mili} u 82. za Jagodinu).

TUTIN BLIZU OPSTANKA
Tutin - Tutin je sve bli`i opstanku u

Srpskoj ligi - Zapad posle pobede na svom
terenu nad [umadijom 1903 1:0 (0:0). Gol
vredan tri boda postigao je \oki} u 77.
minutu.

JO[ANICA PREUZELA VO\STVO
Novi Pazar - Pet kola pre kraja pr-

venstva zone ,,Morava" fudbaleri Jo{an-
ice (55 bodova) preuzeli su prvo mesto od

Takova (54 boda) i sada su najve}i kandi-
dati za plasman u Srpsku ligu - Zapad. U
25. kolu u Novopazarskoj banji golovima
Sadina Smajovi}a u 11. i 49. minutu
pobe|en je Go~ iz Vrnja~ke Banje 2:0
(1:0). Sloga iz Sjenice i dalje je tre}a na
tabeli zone ,,Drina". U 25. kolu kao do-
ma}in visoko je porazila Radni~ki Gorenje
iz Valjeva 6:2.

NA IVICI ELIMINACIJE
Novi Pazar - Futsal tim Novog Pazara

se posle 30 minuta revan{a u ,,Pendiku"
protiv ni{ke Kal~e nalazio na ivici eliminaci-
je iz prvog kola plej-ofa za titulu {ampiona
Srbije. Rival, koji je prvi me~ u Ni{u dobio sa
7:4 imao je vo|stvo 2:1, a onda je usledio
fenomenalan fini{ ,,plavih", koje su do tri-
jumfa predvodili petostruki strelac
Aleksandar Pavlovi} i trostruki Milan
Mutavd`i}. U polufinalu plej-ofa Novi Pazar
je u prvom me~u doma}in Novoj Pazovi.

PAZARCI POBEDILI U PRIJEDORU
Novi Pazar - Pobednici Uli~ne trke u

Prijedoru su Amela Terzi}, ispred Ma|arice
Ka~er i Teodore Simovi} i Elzan Bibi}, kome
su u le|a gledali Kenijci Majo i Kipkogei.

U
 D
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SPORT

Prvoslav Le{evi} Ni{ta novo -
Amela i Elzan

Devetnaesta Ramazanska trka
na Atletskom stadionu u Novom
Pazaru protekla je u znaku Amele
Terzi} (800 metara). Ona je u vre-
menu 2:09,26 pobedili ispred Marije
Staboli} iz OAK Beograda (2:14,60) i
[ap~anke Nikoline Mandi} (2:17,68).
Amra Terzi} zauzela je peto mesto.

U konkurenciji mu{karaca
(3.000) Elzan Bibi} bio je daleko is-
pred konkurencije (8:08,33), drugo
mesto zauzeo je Milo{ Pendi},
atleti~ar ^ajetine (8:40,13), a tre}e
takmi~ar Leposavi}a Milo{ Krsti}
(8:42,85). Ipak, prvo ime ove trke
bio je 13-godi{nji Novopazarac
D`emal Hasanovi}. Osvojio sedmo
mesto, ali i oborio 28 godina star
rekord Srbije za mla|e pionire
Gorana Trifunca (10:02,90), koji sa-
da iznosi 9:33,69.

Ima i nema~ko dr`avljanstvo
Amra Terzi} ro|ena je 10. avgusta 2002. godine u nema~kom gradu

Veringenrodeu. Odli~no, kao i Amela, govori nema~ki, ali i engleski jezik. Najbolji
rezultati na otvorenom su joj: 1.000 m - 3:03,68, 1.500 - 4:36,90, 3.000 - 9:58,16, a
u dvorani - 1.500 - 4:43,04, 3.000 - 10:11,48.

Najve}i uspeh na me|unarodnoj sceni postigla je pro{le godine na EYOF-u u
\eru, sedmo mesto na 3.000 metara. Sa balkanskih {ampionata za juniore ima
~etvrto i peto mesto. Ove godine osvojila je dve srebrne medalje na seniorskim
dvoranskim {ampionatima Srbije i ~etiri zlatne u dvorani na prvenstvima za star-
ije i mla|e juniore. Ima tre}i rezultat me|u seniorima Srbije na 1.500 metara. Bolje
od nje su samo Amela Terzi} i Teodora Simovi}.

Najpoznatije i najuspe{nije novopazarske sestre sportistkinje - Amela i Amra Terzi}

Fantasti~ne sestre Terzi}

Zajedno na pobedni~kom
postolju: Sestre Terzi}

Budu}nost pripada njima:
Amela i Amra Terzi} 
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MEDIJI

RADNIM DANIMA
07:00-07:10 Jutarnji dnevnik
07:10-11:00 Novi Dan
11:00-15:00 Plusiranje
16:00-16:10 Dnevnik
16:10-19:00 Muzi~ki 

vremeplov
19:00-07:00 Music mix

VESTI SVAKOG PUNOG SATA

SUBOTA
10:00-14:00 ^avrljanje
14:00-18:00 Eurotop 

44-repriza
18:00-10:00 Music mix

NEDELJA
10:00-14:00 Uvek nedeljom
14:00-18:00 Eurotop 44
18:00-10:00 Music mix

VA@NI TELEFONI
Op{tina Novi Pazar 020- 313-644/318215 
Op{tina Tutin 020 - 811 133 
Op{tina Sjenica 020 - 741 279 
Op{tina Ra{ka 036 - 736 281
Autobuska stanica Novi Pazar 020 - 318 354 
Autobuska stanica Ra{ka 036 - 738 383 
Meteorolo{ka stanica Meteor Sjenica 020 - 741 008 
Policijska uprava Novi Pazar 020 - 314 744 
Op{tinski i Okru`ni sud - Novi Pazar 020 - 314 391 
Zdravstveni centar Novi Pazar 020 - 314 722
Apotekarska ustanova Novi Pazar 020 - 318 375 
Elektrodistribucija Novi Pazar 020 - 315 117

330 116 
Preduze}e za puteve „Novi Pazar put“ 020 - 314 911
Univerzitet Novi Pazar 020 - 317 754 
Internacionalni univerzitet 020 - 316 634 
Dom kulture Novi Pazar 020 - 313 069 
Regionalno pozori{te Novi Pazar 020 - 322 891 
SOS telefon (KC Damad) 020 - 332 755
Sportski centar Novi Pazar 020 - 312 420
Turisti~ka organizacija Novog Pazara 020 - 338 030
@elezni~ka stanica Ra{ka 036 - 736 008
Dom zdravlja 036 - 736 127
Komunalno preduze}e Ra{ka 036 - 736 622
Centar za kulturu 036 - 736 273
Biblioteka 036 - 736 092
Gradski stadion 036 - 736 650
Sportska hala 036 - 736 794
De~iji vrti} „Veselo detinjstvo“ 036 - 736 120
Apoteka 036 - 738 080
Turisti~ka organizacija 036 - 738 670
Crveni krst 036 - 736 648
Vatrogasna slu`ba 036 - 736 002
Veterinarska stanica 036 - 736 877
Taksi stanice 036 - 740 040 i 036 - 733 222

PRETPLATA
Period:

3 meseca - popust 10% 
= 546,00 din
6 meseci - popust 15%
=1.053,00 din
12 meseci - popust 20%
=2.028,00 din

s tro{kovima dostave na adresu
Kontakt telefon: 011 / 344 - 11 - 86 

lok. 124, 107 /Prodaja/

Sand`ak Danas - Posebno izdanje lista Danas za oblast Sand`aka.  Ure|uju: Safeta Bi{evac (Beograd), Sla|ana Novosel (Novi Pazar). 
Adresa: Novi Pazar, TC Vakuf, 1. maja BB   Telefon i fax: 020 331 570  e-mail: sandzakŸdanas.rs

Projekat je sufinansiran iz bud`eta Republike Srbije - Ministarstva kulture i informisanja. 
Stavovi izneti u podr`anom medijskom projektu nu`no ne izra`avaju stavove organa koji je dodelio sredstva. 

„Mostovi spajaju ljude“
Promocija turizma: Sa manifestacije

Pljevlja - U organizaciji NVO „Tara“, turisti~ke
organizacije Pljevlja, turisti~ke organizacije @abl-
jak i uz podr{ku TO Crne Gore u blizini mosta na
\ur|evi}a Tari odr`ana je deseta po redu manife-
stacija „Mostovi spajaju ljude“. Manifestacija je
odr`ana 12. maja uz turisti~ko-promotivne, eko-
lo{ke i kulturno-zabavne sadr`aje.

Program je po~eo sve~anim defileom u~esnika
preko legendarnog mosta, u kojem su u~estvova-
li: KUD „Volo|a“, ma`oretkinje kluba „Modest“ i
plesna {kola „Enigma“ iz Tivta.

U programu su u~estvovali i brojni pjesnici,
recitatori, vokalni solisti i satiri~ari. ̂ lan organi-
zacionog odbora manifestacije Milutin Kljajevi}
ka`e da je manifestacija imala za cilj da posjetio-
cima dodatno pribli`i bogatstvo tog prostora, lje-
pote i turisti~ke potencijale kanjona i mosta na
Tari. „Nastojimo da jo{ vi{e skrenemo pa`nju na
to podru~je, jedan od najvrijednijih turisti~kih
potencijala sjevera na{e dr`ave. Po~eli smo prije
deset godina kada je na ovom prostoru postojao
devastirani motel, kafana i jedna trafika a sada je

tu obilje turisti~ke ponude. To nam je i bio cilj.
Da animiramo lokalno stanovni{tvo da se posve-
te turisti~koj privredi. Ako smo tokom decenije
postojanja uspjeli dati doprinos, zadovoljni smo
i u tom pravcu }emo i dalje raditi“, ka`e Kljaje-
vi} i dodaje da ova manifestacija zna~i i simboli-
~an po~etak ljetnje turisti~ke sezone na sjeveru
Crne Gore. Most na \ur|evi}a Tari je dug 365 a
na najvi{em luku visok oko 150 metara, predsta-
vlja najposje}eniju destinaciju u Nacionalnog
parka „Durmitor“. J. Durgut

Priboj - Priboj se pridru`io gradovi-
ma koji preko dodele „Ponosne karti-
ce“ daju podr{ku porodicama sa troje i
vi{e dece. Posle potpisivanja ugovora o
saradnji sa predstavnicima ~a~anskog
pokreta za decu „Tri plus“ za podr{ku
porodicama sa troje i vi{e dece, pred-
sednik op{tine Priboj Lazar Rvovi}, u
petak je sve~ano uru~io ove kartice
majkama sa teritorije op{tine Priboj.

Majke koje imaju troje ili vi{e dece,
od kojih je bar jedno maloletno, sa pre-
bivali{tem na teritoriji op{tine Priboj,
preko „Ponosnih kartica“ mogu ostva-
riti popuste u prodavnicama, javnim
ustanovama i uslu`nim radnjama. U
Priboju je pravo na ovu karticu ostva-

rilo 390 majki, a u projektu , za sada
u~estvuje jo{ osam mesta: ̂ a~ak, ̂ aje-
tina, U`ice , Kragujevac, Po`ega, [abac,
Gu~a, Lu~ani , dok su iz Arilja najavili
svoje pridru`ivanje. Uru~ivanju „Po-
nosnih kartica“ prisustvovali su i pred-
stavnici Pokreta za decu „Tri plus“ .

- Mi smo poziv uputili svim lokal-
nim samoupravama i svakodnevno
nas zovu majke iz drugih op{tina da se
interesuju kada }e i oni mo}i da ostva-
re popuste, ali to nije mogu}e bez sa-
radnje lokalne samouprave. Drago mi
je da se i Priboj priklju~io ovoj na{oj
akciji, rekao je za na{ list predsednik
pokreta za decu „Tri plus“ Vladica Ga-
vrilovi}. S. B. 

„Ponosna kartica“ 
za majke iz Priboja

Nova Varo{ - Organizacija Crvenog
krsta u Novoj Varo{i je brojnim akci-
jama proslavila Me|unarodnu nede-
lju ove humanitarne organizacije, ko-
ja se {irom sveta obele`ava od 8. do
15. maja. 

Pod sloganom „Svuda za svakoga“,
prva u nizu aktivnosti bila je obilazak
socijalno ugro`enih, samohranih sta-
ra~kih doma}instava na seoskom pod-
ru~ju, kao i porodica sa vi{e dece i in-
validnim ~lanovima, kojima su pode-
ljeni paketi pomo}i u osnovnim ̀ ivot-
nim namirnicama i sredstvima za hi-
gijenu. Sa ciljem popularisanja dobro-
voljnog davala{tva krvi, koji u zlatar-

skom kraju ima dugu i uspe{nu tradi-
ciju, odr`ana je i tematska tribina u ov-
da{njim srednjim {kolama, a nije izo-
stala ni tradicionalna akcija dobrovolj-
nog davanja krvi za maturante. 

- Povodom Me|unarodne nedelje
CK organizovali smo i kviz znanja za
u~enike ~etvrtih razreda osnovne {ko-
le. Takmi~arska smotra nosi naziv „[ta
zna{ o Crvenom krstu“ , a njen doma-
}in je bila je, kao i prethodnih godina,
gradska O[ „@ivko Ljuji}“. Svoje zna-
nje na ovu temu odmerilo je ~etrdese-
tak osnovaca iz svih osmoljetki sa teri-
torije op{tine - isti~e sekretarka OO CK
Milena Jojevi}. R. P. 

Povodom Me|unarodne nedelje Crvenog krsta 

Brojne akcije 
i aktivnosti


